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Referat fra Udsatterådsmøde  
 
Mødedato: Den 19. september 2024 kl. 15.30 – 17.30  
 
Mødested: Nicolaiplads 6, kælderen, Festsalen  
 
Mødedeltagere:  
Rikke Steppat Damkjær Nielsen, næstformand, udpeget af Space. 
Elin Skov Nielsen, udpeget af Café Paraplyen. 
Brian Møller Jensen, udpeget af De frie Fugle. 
Jørn Krogh, udpeget af Vækststedet. 
Rasmus Povlsen, udpeget af Folkekøkkenet. 
Tommy Engstrøm, udpeget af Udsatterådet. 
 
Iben Lehmann Rasmussen, formand, udpeget af Social og Arbejdsmarked. 
Birgitte Grunnet, udpeget af Social og Arbejdsmarked. 
Gülcan Güven Grud, social- og handicapchef, Social- og Arbejdsmarkedsforvaltningen. 
Marianne Petersen, centerleder Bostøtte og Væresteder, Social- og Arbejdsmarkedsforvaltningen. 
 
Øvrige deltagere:  
Tanya M. Jensen og Sonja Fransson Hansen, Mikkel Vejle 
 
Referent Rikke Andersen. 
 
Afbud: Birgitte Grunnet 
 

Referat 

Pkt. 0. Repræsentation 
Det aftaltes, at der under deltagere på dagsordenerne, skrives de væresteder som den enkelte 
brugerrepræsentant repræsenterer.  
 
Pkt. 1. Orientering fra værestederne 
Rikke: 
Det har været en god sommer med turdage og aktiviteter med masser af tilmeldinger, brætspilscafe. 
Derudover er der en mentoruddannelse i gang og der laves aktiviteter i hver måned. 
 
Rasmus:  
I Folkekøkkenet har de fået nyt gulv og ny bil hvilket har været meget tiltrængt. Der kommer en del nye 
som er hjemløse. Der går en historie om, at borgere ikke kan komme ind på Overmarksgården hvis de 
ikke har et misbrug? Gülcan er bekendt med at der kan komme mange historier, men kan oplyse, at dette 
ikke er tilfældet. Det blev foreslået, at Ulrich deltager på et kommende møde og giver en orientering.  
 
Jørn:  
Der var været afholdt en ekstraordinær general forsamling hvor 7 tilmeldte sig til at arrangere et 
grillarrangement. Der var en brugerbetaling på 40 kr. og 35 meldte sig til arrangementet. Der kommer 
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mange nye om morgenen hvor der er gratis morgenmad. Socialsygeplejersken kommer ved behov.   
 
Elin:  
Oplyste, at der er kommet en ny leder og det har været rigtig godt. Der har været afholdt et arrangement 
med grillaften i Legeparken og en tur til Den Gamle By i Århus. Derudover er der kommet nye tiltag med 
menukort. Efter renoveringen er Paraplyen blevet et rigtig godt og det gør brugerne glade. 
  
Tommy:  
Oplyste at der har været lavet en underskriftsindsamling med over 4000 underskrifter og afholdt en god 
demonstration foran KUC med baggrund i mulige besparelser på værestederne. Tommy er glad for at det 
endelige budgetforlig.  
 
Brian:  
På De Frie Fugle er det blevet vedtaget, at der afholdes et husmøde ca. 4 gange om året. Derudover er 
der fællesspisning 2 gange om ugen, hvor Sonja laver mad om mandagen og en af de frivillige om 
torsdagen. Støtteforeningen har været på en uges ferie til Bulgarien med 13 tilmeldte. Til dem der ikke var 
med i Bulgarien har der været arrangeret en tur til Søfartsmuseet. 
  
Pkt. 2. Planlægning af Dialogmøde med Udsatterådet og Social og Arbejdsmarked den 30. oktober 
2024  
Programmet og oplæg til temaer blev gennemgået og godkendt. Det aftaltes, at hvert enkelt 
udsatterådsmedlem får udleveret et talepapir hvor de kan sige noget om de forskellige emner som bliver 
nævnt i beretningen. Fordelingen blev: 

- Landspanelmøde (Rikke) 
- Jul i Fællesskab (Elin) 
- Brian (Kulturnat) 
- Jørn (National værestedsdag) 
- Hjemløsestrateg (Tommy) 
- Værestedsstrategien (Rasmus) 
- Fritids- og Idrætspolitik (Marianne) 

 
Pkt. 3. Opsamling på Jul i Fællesskab den 11. december 2024 (se pp) 
Opgaver i forbindelse med Jul i Fællesskab blev fordelt jf. nedenstående. Derudover blev layout til 
julekort, billetter m.v. fra sidste år godkendt til dette års layout også.  
 

• Værtshold (Velkommen på pladsen foran kirken - Udsatterådet) 
• Velkomsttale fra Udsatterådet (Brian) 
• Velkomsttale (Iben) 
• Udlevering af gaver (Udsatterådet) 
• Rød løber (Space) 
• Dække bord og pynte op på dagen? (Udsatterådet – Sonja/Tanja) 
• Pynt til juletræet + Lange guirlander (De Frie Fugle) (Cafe paraplyen) (Folkekøkkenet / 

Space)  
• Indkøb og levering af juletræ og juletræsfod  
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• Julepynt med i gaven til de udsatte??  
• Inddrage unge/børn fra Gademix?? 
• Tak for i dag (Rikke) 

 
Pkt. 4. Opfølgning fra Landspanelmøde den 6. juni 2024 v/Rikke  
Rådet for Socialt Udsatte har nedsat et landspanel, som består af repræsentanter fra de lokale udsatteråd 
i landets Kommuner. Rikke deltog på mødet den 6. juni 2024 og gav en orientering om de emner der har 
været på dagsordenen.  
 
Til spørgsmålet om, hvordan man i de enkelte kommuner inspirerer hinanden, havde Rikke orienteret om 
deltagelse i Kulturnatten og planlægning af dialogmøder og Jul i Fællesskab. 
 
Rikke viste rådet de foldere hun havde fået udleveret, nemlig ABC om dine rettigheder i 
substitutionsbehandling, lommebog for hjemløse og Socialstyrelsens hæfte om Housing First-tilgangen.  
 
Det aftaltes, at lommebogen for hjemløse bestiltes hjem. Dette sørger Tommy for. 
 
Pkt. 5. Orientering fra udvalget Social og Arbejdsmarked v/Iben 
Budgetforhandlingsprocessen og forløbet blev drøftet. Demonstrationerne mod værestederne og de 
brugerstyrede huse var der blevet lagt mærke til og Iben takkede for den gode og ordentlige dialog der har 
været i forbindelse med værestederne. 
 
Rasmus opfordrer til, at der ikke meldes besparelser ud før de er blevet besluttet. Det har givet rigtig 
meget utryghed på værestederne.  
 
Det aftaltes, at ny model for Ungestøtte drøftes på næste møde. 
 
Pkt. 6. Punkter fra Tommy 

- Hvidvaskning – pengeafpresning af udsatte der bliver presset eller lokket med penge til, at de 
overfører kontanter til deres konto.  

Tommy orienterede om, at mange bandemedlemmer og udlændinge udnytter de udsatte med 
pengeoverførsler. I samarbejde med SAND er der lavet nogle postkort til socialt udsatte med opfordring til 
at lade være med at være muldyr. Tommy har været i kontakt med politiet og de har sendt en mail hvori 
de beskriver hvad man skal undgå. Det kan straffet med fængsel og man kan risikere at få lukket sin 
konto.  
 

- Åbent brev til PLO for muligheden om en læge kan tage ekstra vagter så en læge kan holde 
konsultation en gang om måneden på et værested. 

Tommy ønsker mere sundhed for udsatte evt. med fast læge der kan komme på værestederne 2 gange i 
mdr. Det har der tidligere været på Overmarksgåden. Tommy har i den forbindelse skrevet til PLO for at 
høre om muligheden.  
 
Gülcan oplyste, at socialsygeplejerskerne er bindeleddet og skal være med til at skabe kontakt med 
borgerne på værestederne. Sundhed og bevægelse er et andet tema der også er fokus på og som Karen 
Tønning står i spidsen for. Det aftaltes, at invitere Karen Tønning med på næste Udsatterådsmøde for at 
høre mere om Sundhed og bevægelse.  
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Pkt. 7. Punkt fra Brian 
- Er der en akuttelefon til unge, der står med deres div diagnoser (angst, selvmordstanker osv.), det 

er nat og hvem henvender de sig til, udover at de får besked på at de kan tage toget til Odense 
ungepsyk. sammen med sin angst, selvmordstanker og langt hjemmefra? 

 
Med baggrund i en konkret sag, blev mulighederne for hjælp drøftet.  
 
I forbindelse med Barnets Lov er der etableret en åben telefon hvor alle kan henvende sig med de 
forskellige udfordringer de har. Dette er dog ikke en døgntelefon og der henvises til børnetelefonen når 
telefonen lukker kl. 16.00.  
 
Derudover er der skadestuen og politi og kommunen har også en Døgnvagt, som kan hjælpe med råd og 
vejledning. Det er socialrådgivere der har vagten, og ikke psykologer eller læger.  
 
Pkt. 8. Orienteringspunkter v/Marianne 

- Opfølgning vedr. EU-projekt i Låsbygade 
 
Kolding blev ikke udvalgt og der bliver derfor ikke tildelt fondsmidler.  
 

- Deltagelse i følgegruppe i Landsforeningen af Væresteder 
Marianne deltager i en arbejdsgruppe som bl.a. skal arbejde med hvordan man inkluderer hjemløse på 
væresteder. Mere information følger, når gruppen er kommet i gang.  
 

- VIVEs hjemløsetal  
Marianne gav en orientering om opgørelsen af hjemløsetallene. På landsplan er antallet af hjemløse 
stedet med 3%. Den nye måde at opgøre tallene på i Kolding bliver spændende at følge da de viser et 
mere realistisk billede.  
 
Til næste møde aftaltes det, at sætte punkt på vedr. realtids data.  
 
Pkt. 9. Evt.  
Jørn spurgte til om det var muligt at få lavet et billede at Udsatterådet som kan hænges op på 
værestederne. Der blev taget et billede af brugerrepræsentanterne og Rikke sørger for at få lavet et tryk 
som kan sendes rundt til værestederne.  
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